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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012 . évi XXVI .
törvény 42 . §, (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló 10/2014 . (II . 24 .) OGY
határozat 124 . (1) bekezdésére, írásbeli kérdést kívánok benyújtani Lázár János Miniszterelnöksége t
vezető miniszternek

„Milyen intézkedéseket tervez a Miniszter Úr annak érdekében, hogy a Gönci barackot fenyeget ő
veszély elháruljon? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Egy ismert hungarikumot, a Gönci barackot legideálisabb magyarországi term őhelyén komoly veszély
fenyegeti, az ültetvényeket ugyanis régóta támadja az a gutaütés nev ű betegség, mely a fák pusztulását okozza .
Miközben az ültetvények egyre gyakrabban és egyre nagyobb arányban szenvednek ettől a betegségtől, csak
azt tudjuk biztosan, hogy a betegséget a szilva levélbolha terjeszti és a kórokozó pedig az ún . CPP fitoplazma .
Nem ismert azonban, hogy milyen szerekkel célszer ű permetezni, milyen intézkedéseket érdemes tenni,
miközben már van olyan ültetvény, ahol 30-40 %-a is elpusztul az ültetvényeknek évente úgy, hogy hogy egy
fa három év alatt fordul term ő re. A pótlást megnehezíti az is, hogy sokszor a faiskolákból is fertőzött
oltványok érkeznek.
A Gönci barack megmentésének a kulcsa az agrárszakmai kérdések megoldása mellett az ültetvénye k
támogatásának az elérhetősége is . A folyamatos pusztulások miatt az ültetvények egyöntetűségi rátáj a
könnyen a támogatási feltételként megszabott mérték alá eshet . A probléma megoldásához az agrár -
környezetgazdálkodási támogatás feltételrendszerének módosítása szükséges úgy, hogy a barack termel ők
kisebb egyöntetűségi rátával is megfeleljenek a vonatkozó rendelet szerinti követelményeknek, a súlyo s
helyzetükre tekintettel.

Magyarország Alaptörvénye (2011 . április 25 .) 7 . cikkében biztosított jogommal élve az egyes házszabály i
rendelkezésekrő l szóló 10/2014 . (II . 24 .) OGY határozat 124 . 5 (1) bekezdése alapján kérdezem, hogy milye n
intézkedéseket tervez a Miniszter Ur annak érdekében, hogy a Gönci barackot fenyeget ő veszély elháruljon?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2015 . december 14 .

	

Dr . Hörcsik Richárd
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